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GEMEENTE HILVERSUM
RAADSVERGADERING VAN 24 JI-INI 20 1 5

(verslag)

Voorzitter: de heer P.I. Broertjes, burgemeester

Aanwezig zijn de leden: mewouw D. Abrahams (VVD), de heren S. Akrouh (PvdA) en T. Braaksma (Hart
voor Hilversum), de dames M. Boumadkar-Boukhriss (Hart voor Hilversum), A.A.S. den Daas (D66) en

M.M.C. van Dalen (Hart voor Hilversum), de heren J.P.H.M. van Gilse (VVD), J.E.M.G. Göbbels (D66),
H. Haselager (PvdA), H.R. Jaarsma (D66), A.S. de Jong (D66) en J. Kastje (Groenlinks), mevrouw
M.G. Kooloos (Leefbaar Hilversum)(vanaf 20.30 uur), de heren W.M.A. Kroesen (D66) en F.W.
Reijmerink (VVD), mevrouw .H.4. Remmers (Groenlinks), de heren P.H.J.R. van Rooden (SP), J. Roos
(Hilversuml) en M.L. Ruitenberg (Hart voor Hilversum) mewouw L. Sazias (Hart voor Hilversum), de

heren A.R.C. Scheepers (VVD) en D.E.O. Streutker (CDA), de dames E. Stroucken (D66) en N.I. Terwiel
(SP), de heren J.L.R. Veltman (D66) en R. Verkuijlen (VVD), mewouw B. Verweij (SP), de heren

M.F. Vogel (WD) en N.G.T. van Voorden (CDA), de dames A.F. Vreugdenhil-de Blécourt
(ChristenUnie) en K.J. Walters (Hart voor Hilversum), de heer J. de Wit (ChristenUnie) en de dames

A.W.A.M.P. Wijnands-van Daal (CDA) en A.J. Wolthers (D66).

Griffier: de heer P.M.H. van Ruitenbeek.

Wethouders: de heren W.M. Jaeger, F.G.J. Voorink en E.G.J. van der Want en mevrouw N.J. van

Vroonhoven-Kok.

Afwezig mevrouw N.M. Degenhart (PvdA) en de heren F. Demirkan (D66), P.N.J. van de Weerd (SP) en

A. Klamer, wethouder.

De VOORZITTER opent om 20.00 uur de vergadering en heet allen welkom. Cameramensen

maken opnamen voor een documentaire over honderd jaar Dudok. Daarbij wordt in beeld gebracht hoe het

raadhuis in bedrijf is.
Bericht van verhindering is ontvangen van melrouw Degenhart. Mewouw Kooloos zal de

vergadering vanaf een later tijdstip bijwonen. Wethouder Klamer is afwezig.

1 VASTSTELLEN AGENDA

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

2 VASTSTELLEN VERSLAGEN GEZAMENLIJKE COMMISSIES D.D. 19 EN 27 MEI2015 EN
1O JUNI20l5

De verslagen worden ongewijzigd vastgesteld.

HERBEOEMING LID VAN DE COMMISSIE VOOR WELSTAND EN MONUMENTEN
(Gem. nr.49)

Zonder beraadslaging en zonder stemming wordt conform het voorstel van burgemeester
en wethouders besloten.

4 JAARSTUKKEN 2014

De heer JAARSMA constateert dat de Jaarstukken 2014 over het geheel een verbetering laten zien

van de financiële toestand van de gemeente. Beleid werpt in financiële zin zijn vruchten af en bedoelde

bezuinigingen worden gerealiseerd. Er is een lichte afname van de schulden, evenals een paar financiële

mee- en tegenvallers die bij de onvoorspelbaarheid van het leven horen.

J
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Het resultaat is niet vanzelf gekomen en is bereikt na inspanningen van het college en het
ambtelijk apparaat. Er is ook een andere toon gezet dan in het verleden. Ook kan gezegd worden op

dezelfde weg door te gaaî, maar met een tandje erbij.
In financieel-technische zin is het college volgens D66 op zljntaaktoegerust. De aanvankelijk

grimmige toon van de accountant is in latere verslagen niet terug te vinden. De accountant constateert dat
er veel werk is voor de organisatie. Er zljnwaarschuwingen gegeven en die zijn goed opgepakt. Er zijn
adequate maatregelen genomen enzo zijntekortkomingen rechtgezet en daarmee complimenteert hij het
college en de wethouder Financiën.

D66 constateert dat de ambitie van het college niet leidt onder de door haar gewenste financiële
soberheid. Vasthouden aan een gezonde begrotingsdiscipline blijft belangrijk. Structurele tegenvallers
behoeven structurele compensatie en dat betekent ook niet lichtvaardig incidentele middelen aanwenden
voor dergelijke tekorten of ten laste van een voorziening brengen. Hij doelt daarmee op de gevolgen van
de BUlG-operatie. Het college stelt voor een groot deel van het frnanciële positieve resultaat te storten in
de algemene reserve. Die beweging heeft zijn instemmiîg,maar hij bedoelde iets anders met de afspraak
met coalitiegenoten dat minimaal een derde van het overschot, het rekeningresultaat, aan te wenden voor
het verminderen van gemeentelijke schulden. Die storten in de algemene reserve is eigenlijk sparen en de

schulden in stand houden. Inmiddels is er een notitie over de schuldenlast voorhanden en hij vraag! of het

college alsnog zal zorgdragen voor het aanwenden van ten minste een derde deel van het rekeningresultaat

voor het daadwerkelijk verminderen van de schulden.
Mevrouw WALTERS stelt vast dat D66 schulden wil aflossen, maar constateerde dat de schulden

zijn gestegen als men de korte en langlopende schuld bij elkaar opstelt.
De heer JAARSMA weet dat de langlopende schuldenzijn gedaald en daarnaar kijkt hij in het

bijzonder. De jaarrekening geeft bij een positief resultaat aanleiding om een beetje geld hier en daar aan

incidentele leuke plaruretjes te besteden. Die plannen zijnvaak niet meer dan ideeen en roepen in dit
verband spanning op met een bij de laatste begrotingsbehandeling ingezette praktijk. Daar is geconstateerd

dat zonder uitgewerkt plan er geen budgetten beschikbaar gesteld moeten worden en beter kan worden
gewacht totdat er goede plannen zijnmet een goede calculatie eronder. Veel ideeën zijn plannen in
ontwikkeling en hij constateert dat er al veel ambitie ligt bij het college, welke ambitie voortvarend wordt
opgepakt en wat de raad daarop wil aan- of invullen vaak niet zo urgent of goed uitgewerkt is. Hij komt
met de VVD met een voorstel tot het financieren van meer struikelstenen, is naarstig op zoek naar meer
groen in de stad en daarop komt hij bij de kademota nog terug .

Financiële degelijkheid hoeft een voortvarende aanpak en ambitie niet in de weg te staan. Hij
wenst het college geluk met de jaarrekening en stemt daarmee in.

Mevrouw WALTERS constateert dat een goede start is gemaakt met de nieuwe zorgtaken (Wmo,
Jeugdwet en Participatiewet). Daarbij zijn geen grote dingen mis gegaan. Verordeningen en beleidsregels
zijn op tijd at contracten met zorgleveranciers zijn gesloten, de aanvragen komen door en worden
afgehandeld en het sociaal plein is open. Dat noemt zlj een knappe prestatie.

De herdenking van de slachtoffers van de MH 17 is met zeer veel aandacht en respect gedaan door
de burgemeester, wethouders, ambtenaren en de raad. Daarvoor darkt zij iedereen.

Het college is met ProRail en NS in gesprek over een structurele oplossing voor het fietsparkeren
bij het Oosterspoorplein en het Stationsplein. Dat is goed nieuws, vooral voor het Oosterspoorplein. Het
college wil de Silverpointgarage meenemen in het parkeergeleidesysteem, zodat die beter vindbaar is. Dat
is mooi en een grote verbetering voor het Langgewenst. De luchtmetingen van het RIVM zijn een beetje

een lachertj e. Het systeem was duur in aanschaf, maar de resultaten over 20 I 3 zijn er nog niet en de

resultaten over 2014 komen pas in 20I6.De eerste tegenvaller van € 113.000,- voor het HOV is er al.
De innovatieve verbindingen krijgen geen geld meer. ilocator direct al niet meer en lZZovator en

iTTrovator gaan in een paar jaar toe naar een lager bedrag. Het college wil het geld voor de Economic
Board inzetten, maar daarvan is zij nog niet overtuigd. Die board raadde in 2014 aan om in te zetten op de

Floriade 2022 en het naar Hilversum halen van Floriadebezoekers. Daarbij vraag! zij aandacht voor de

beplanting rondom het raadhuis.
Aan 'Slank en hoogwaardig' is € 500.000,- meer uitgegeven dan begroot. Dit jaar is daaraan ook

alweer C 224.000,- meer uitgegeven dan begroot, terwijl de wethouder geen toelichting heeft gegeven op

die overschrijding. Voorgesteld wordt om € 34.500,- aan onvoorziene kosten voor struikelstenen uit 'Slank
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en hoogwaardig' te dekken. Dat is een kleine afschaling van 'Slank en hoogwaardig' die zij verdiend
vindt.

Het percentage extemen is nog steeds te hoog: 11,7. l0o/o is het streven.
Het college schrijft dat het positief is dat de schuldpositie van Hilversum stabiel is en zelfs iets

afneemt. Dat klopt echter niet, omdat alle financiële woordvoerders het erover eens zijn dat er in 2014 C

2,9 miljoen meer schuld was dan in2013. De schuld stijgt dus licht en daarover kan men beter open en

transparant zijn.
Er is € 73.000,- minder besteed aan schuldhulpverlening en € 134.000 over van het bedrag

bestemd voor trapliften en vervoer. Er is 538.000,- over op maatschappelijke opvang en lrouwenopvang,
terwijl er elke dag mensen worden geweigerd bij De Cocon.

Er was een grote ambitie op het gebied van bestuurscultuur, de 'ramen zouden open gaan in het
raadhuis', maar hetgeen in de achterkamertjes gebeurt is ongeveer gelijk. De pagina 'Raadhuis aan huis'
besteedt geen aandacht aan wat er zichin een raadsvergadering afspeelt. Er zijn weinig inzichtelijke
beleidsstukken. De ramen mogen dus nog wel wat meer open. De ambities op bestuurscultuur kan het
college daarom het beste nog even goed nalezen.

Vervolgens dient zlj een amendement en drie moties in. Het college heeft in 2014 voor €
77 mlljoen aan achtervanggaranties toegezegd aan woningcorporaties. Het gaat om een garantie van € 60

miljoen voor De Alliantie, die ook in Almere, Amersfoort en Amsterdam opereert. De Alliantie heeft €134
miljoen in20l4 geleend en daarvoor staat de gemeente Hilversum voor meer dan de helft garant. Daarover
dient zij samen met de WD en de SP de volgende motie in:

"De gemeenteraad van Hilversum, in vergadering bijeen op 24 jvni2015;
overwegende:
. dat het college voor het forse bedrag van€77 miljoen aan achtervanggaranties is

aangegaan met corporaties ;
. dat het college voor maar liefst € 90 miljoen aan achtervanggaranties aan de Alliantie

heeft toegezegd voor 2074 en de jaren daarna;
. dat het totale bedrag van de achtervanggaranties gestegen is van € 360 miljoen eind 2013

naar€ 418 miljoen eind2074;
. dat onduidelijk is, wat de gemeente Hilversum hiervoor terugkrijgt, aatgezien het hier

bedrij fsfrnanciering betreft en geen proj ectfinanciering;
. dat de financiële risico's voo¡ de gemeente Hilversum hiermee toenemen;
. dat het raadsbesluit van 16 oktober 2073 te weinig voorwaarden stelt aan het aangaan van

een achtervanggarantie.
draagf het college op:
. in het portefeuillehoudersoverleg Wonen in de regio in overleg te gaan over de hoogte van

de garantstellingen voor corporaties bij de gemeenten in de regio en over welke
voorwaarden men stelt; en voor te stellen de prestatieafspraken die nog gemaakt gaan

worden te betrekken als voorwaarde bij garantstellingen;
. contact op te nemen met de gemeenten Amsterdam, Almere en Amersfoort over de hoogte

van de garantstellingen aan de Alliantie bij deze gemeenten en over welke voorwaarden
men stelt.

. de raad te informeren over de informatie die het college heeft opgehaald

. uiterlijk I december met een voorstel naar de raad te komen voor een nieuw beleid rond
het afgeven van garantstellingen aan corporaties, waarbij dit beleid zichzo veel mogelijk
richt op garanties voor de bouw van sociale woningen binnen het kader van de
prestatieafspraken;

en gaat over tot de orde van de dag.
(Motie M 15/16 van HaÍ voor Hilversum, de VVD en de SP)

Vervolgens dient zij een amendement in om mensen aan werk of dagbesteding te helpen. In2014
is € 658.000,- van het re-integratiegeld overgebleven en het voorstel is om dat bedrag aan de reserve
sociaal domein toe te voegen. De gemeente heeft echter moeite om het aantal uitkeringen laagte houden,
zodat zlj het geld wil laten besteden om mensen aan werk of dagbesteding te helpen, zodat tegenvallers in
de BUlG-gelden kururen worden tegengegaan.
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"De gemeenteraad van Hilversum, in vergadering bijeen op 24 jrni2075;
overwegende:
. dat er in de jaarrekening staat dat er € 658.000 ,- in20l4 is overgebleven van het re-

integratiegeld;
. dat het college voorstelt dit bedrag in de reserve decentralisaties sociaal domein te

stoppen;
. dat we nu al weten dat er een grote druk zit op het participatiebudget 2015;
. dat we nu al weten dat er grote kans is op tekorten op het uitkeringsgeld;
. dat we mensen, die woeger in de WSW lovamen, nu aangewezenzijn op een uitkering en

dagbesteding en dat die dagbesteding er dan wel moet zijn;
. dat we alle mensen in de uitkering aan het werk of aan dagbesteding willen helpen.

besluit:
. het restant re-integratiegeld van € 658.000,- niet in de reserve decentralisaties sociaal

domein te stoppen, maar toe te voegen aan de lijst overhevelingen en het geld toe te

voegen aan het participatiebudget 2015;
. de wethouder participatie de opdracht te geven al dit geld in 2015 verstandig in te zetten

voor het aan het werk of dagbesteding helpen van mensen in de uitkering;
en gaat over tot de orde van de dag."
(Amendement Al5lI7 van Hart voor Hilversum, de PvdA, Groenlinks en Leefbaar Hilversum)

De motie 'stille wateren, dieper gronden', gaat over grondwatervervuiling. Het onderwerp staat

niet inde risicoparagraaf, terwijl er wel een convenant is getekend, waarbij het de intentie is om het

onderwerp af te kopen met de provincie. De motie waagl om het onderwerp met de accountant te

bespreken, het onderwerp in de risicoparagraaf op te nemen en de raad daarover te informeren.

"De gemeenteraad van Hilversum, in vergadering bijeen op 24 juni 2015;
overwegende:
. dat de raad al een jaar niets gehoord heeft van wethouder Van Vroonhoven over de stand

vanzakenrond de afkoop van grondwatervervuilingen bij de provincie;
. dat deze afkoop van grondwatervervuilingen niet voorkomt in de risicoparagraaf van de

Jaarstukken 2014,net als bij de Jaarstukken2013;
. dat Hart voor Hilversum toen al wees op de hnanciële risico's die de gemeente hier loopt;
. dat het college met de ondertekening van het convenant Gebiedsgericht grondwaterbeheer

in't Gooi reeds de intentie heeft vastgelegd met de provincie, dat men de

grondwatervervuilingen bij de provincie gaat afkopen;
. dat er al maanden onderhandelingen lopen met ambtenaren van de provincie hierover;
. dat wethouder van Vroonhoven pas recent, dus na vastlegging van de intentie tot afkoop,

dejuridische positie in kaart aan het brengen ts;
. dat wethouder Van Vroonhoven hoopt de kosten uit resterende lSV-gelden en subsidie

gelden te dekken, maar dat zehet daar zeer waarschijnlijk niet mee redt, aangezien de

afkoop over miljoenen euro's kan gaan;

draagt het college op:
. de stand van zakenmet de afkoop van grondwatervervuilingen met de accountant te

bespreken;
. de afkoop van grondwatervervuilingen als risico in de risicoparagraaf op te nemen in de

begroting 2016;
. uiterlijk 1 november met een voorstel voor de afkoop naar de raad te komen, of als dat niet

haalbaar is, met een commissievoorstel waarin van het verloop van deze activiteit verslag

wordt gedaan en waarin een plan voor het vervolg in opgenomen is;

en gaat over tot de orde van de dag."
(Motie M 15/15 van Hart voor Hilversum en Leefbaar Hilversum)

In2014 was € 340.000,- beschikbaar voor de schoolkostenregeling voor kinderen, maar daarvan is

slechts € 70.000,- toegekend. De schoolkostenvergoeding staat niet op de website van de gemeente
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Hilversum en het sociaal plein. Mensen kunnen de regeling dus niet vinden. Daarover dient zij de

volgende motie in:

"De gemeenteraad van Hilversum, in vergadering bijeen op 24 juni2075;
overwegende:
. dat er in20l4 € 340.000,- beschikbaar was voor een schoolkostenregeling voor kinderen

op de basisschool en het voortgezet onderwijs, in geziruren met een laag inkomen;
. dat hier slechts € 70.000,-van toegekend is, omdat er weinig aanvragenzijn

binnengekomen;
. dat de schoolkostenregeling niet vermeld wordt op www.hilversum.nl en op de informatie

van het Sociaal Plein via www.Hilversum.nl;
. dat er in totaal € 300.000,- is overgebleven van het minimageld, terwijl het aantal mensen

bij de Voedselbank alleen maar toeneemt;
. dat de andere informatie op www.Hilversum.nl over de minimaregelingen sterk verouderd

IS;
. dat vaak niet beschreven wordt hoe hoog de bijdragen zijnwaar men een aanvraag voor

kan indienen;
. dat aanwaagformulieren niet gedownload kunnen worden, maar dat men moet bellen of

langsgaan bij het Infoloket Rondkomen, dat helaas niet meer bestaat;
. dat de informatie op www.berekenuwrecht.nl verouderd is en nog uitgaat van de

collectieve ziektekostenverzekering bij Agis;
. dat wethouder Klamer overweegt om de maar liefst € 700.000,- (!) minimageld, die nu

naar verwachting overblijft in 2015, in te zetten om de uitkeringen van te betalen.
draagf het college op:
. nu eindelijk eens werk te maken van uitgebreide, heldere en concrete communicatie naar

de inwoners van Hilversum met weinig geld! !!;
. het minimageld van20I5 te besteden waarvoor het bedoeld is: het ondersteunen van

mensen die moeilijk rondkomen.
en gaat over tot de orde van de dag."
(Motie M l5ll4 van Hart voor Hilversum, Leefbaar Hilversum, de PvdA en Groenlinks)

De heer SCHEEPERS is teweden over de Jaarrekening2}l4 met een mooi resultaat. Er was
voorzichtig begroot. De langlopende schulden zijn omlaag gegaan. De kortlopende schulden zijn gestegen,

maar de kortlopende vorderingen ook, dus per saldo ziet hij een daling van de schulden. De belastingen
zljnniet gestegen en hij hoopt vurig dat dat zo bhjft. Er zijnin 2014 ook zaken opgepalf die voor de VVD
op het verlanglijstje stonden, zoals het opknappen van het Langgewenst en het maken van een

Centrumvisie.
Voor het tweede achtereenvolgende jaar zijn er erg weinig woningen voor de middenklasse

gerealiseerd en dat punt zou het college moeten oppakken. Wel zijn er voor tientallen miljoenen euro's
garanties verleend voor woningcorporaties. De gemeente is daarbij niet helemaal risicoloos.

Hij is buitengewoon blij met de wethouder Financiën die erg strikt is op de financiële discipline en

die discipline ook probeert uit te rollen. Die heeft zichlen doel gesteld om potjes en kleine reserveringen
(beukennoten) op te ruimen. Daarmee is hij heel blij. Regelmatig komt hij echter nog beukennoten tegen
die soms zo groot zijn dat het 'kokosnoten' zijn, bijvoorbeeld bij het Arenapark. De wethouder wil
reserves integraal bezien en om hem daarin aan te moedigen dient hij samen met Hart voor Hilversum de

volgende motie 'Kokosnoten plukken' in:

"De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 24 juni 2015 ter bespreking van de

Jaarstukken 2014;
overwegende:
. dat binnen de huidige grondexploitaties en -posities diverse reserveringen zijn opgenomen

waar vooralsnog geen verplichtingen tegenover staan;
. dat dit soort reserveringen binnen Hilversum beter bekend staan als 'beukennoten';
. dat deze reserveringen soms dusdanig omvangrijk kunnen zijn, dat eigenlijk sprake is van

kokosnoten;
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. dat de reservering van € 3,7 miljoen voor het Arenapark hier een goed voorbeeld van is;

voorts constaterende:
. dat in sommige grondexploitaties mogelijk echter sprake is van latente verliezen;
. dat voor een zuiver beeld van de totale grondexploitaties en de financiële positie van

Hilversum een grondige analyse van alle beukennoten en mogelijke verliezen op korte
termijn wenselijk is;
draagf. het college op:

1. een integrale analyse op te stellen van alle beukennoten en latente verliezen binnen de

grondexploitaties en -posities van de gemeente Hilversum;
2. de raad hierover voorafgaand aan de behandeling van de Begroting 2016 te informeren;
en gaat over tot de orde van de dag."
(Motie M 15117 van de WD en Hart voor Hilversum)

Dit jaar is het precies 75 jaar geleden dat in Nederland en Hilversum de Jodenvervolging is

begonnen en het toenmalige gemeentebestuur collaborerend met het Naziregime ruim 2.000 Joden op

transport heeft gezetnaar Amsterdam, voorsorterend op het transport naar concentratiekampen. Hilversum
kende een bloeiende en grote Joodse gemeenschap van bijna 2.500 mensen en daarvan was na de Tweede

Wereldoorlog niets meer over. Hij vindt vanÌvege de rol van het toenmalige gemeentebestuur dat de

gemeente een bepaalde verantwoordelijkheid heeft ten opzichte van de Joodse mensen en dat men

waakzaammoet zijn tegen het sluimerende en soms grillig aan de oppervlakte komende antisemitisme.

Daarom dient hij samen met D66 het volgende amendement in:

"De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 24 juni 2015 ter bespreking van de

Jaarstukken 2014;
overwegende:
. dat eind jaren '30 van de vorige eeuw, Hilversum een bloeiende Joodse gemeenschap

kende;
. dat, mede onder verantwoordelijkheid van het toenmalige gemeentebestuur, deze

gemeenschap vrijwel volledig uit Hilversum is gedeporteerd;
. dat het gemeentebestuur van Hilversum daarom in het bijzonder de morele

verantwoordelijkheid heeft een kleine geste te maken naar de Joodse gemeenschap van
toen en nu;

. dat het ditjaar 75 jaar geleden is dat de gruweldadenjegens de Joden aanvingen;

voorts constaterende:
. dat nooit vergeten mag worden wat toen is gebeurd;
. dat waakzaarrúteid jegens antisemitisme helaas nog altijd hard nodig is;
. dat het belangrijk is ook de vele omgekomen Hilversumse Joden, die nooit een graf

hebben gehad, uit de anonimiteit te onttrekken en een klein, maar krachtig en tastbaar

teken van herirurering te geven;
. dat het project 'struikelstenen' hiervoor een mooi en passend instrument is;
. dat dit voorstel mogelijk ook anderen in Hilversum inspireert een struikelsteen te

adopteren;
besluit:
1. het college op te dragen om opdracht te verlenen aan de Stichting Instandhouding Joods

Erfgoed Gooi en Vechtstreek tot het plaatsen van 750 struikelstenen in Hilversum in de

periode 2015 tot enmet 2017;
2. de kosten van dit project ad € 1 12.500,- als volgt te dekken:

- € 37.500,- ten laste van het rekeningrestltaat2014;
- € 37.500,- ten laste van de reservering 'onvoorziene uitgaven' zoals opgenomen in de

Begroting 2015;
- € 37.500,- ten laste van de reservering 'onvoorziene uitgaven' zoals opgenomen in de

meerjarenraming voor 20 1 6;

en gaat over tot de orde van de dag."
(Amendement A 15/16 van de VVD en D66)
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Mewouw WALTERS ondersteunt de motie en vindt een onvoorziene uitgave in2016 niet echt
passend. Daarom stelt zij voor dat bedrag te dekken uit 'Slank en hoogwaardig'.

De heer SCHEEPERS wil 'Slank en hoogwaardig' niet als dekking gebruiken.

De heer STREUTKER omarmt het zeer sympathieke idee van de VVD en draagt hetzelfde gevoel

over het verleden met zich mee, maar doet een oproep aan alle burgers in Hilversum om een bijdrage te
verlenen. Hij wil daartoe het dictum van de motie aanvullen met een oproep via crowdfunding. De CDA-
fractie neemt in dat kader drie stenen voor haar rekening.

De heer SCHEEPERS hoopt dat ook anderen een struikelsteen voor hun rekening willen nemen.

De lijst met gedeporteerde Joden kan nog verder groeien en hij hoopt dat veel Hilversummers het

voorbeeld van het adopteren van struikelstenen zullen volgen.

Mevrouw VERWEIJ complimenteert het college dat er ondanks flinke bezuinigingen erin is
geslaagd om een positiefrekeningresultaat te realiseren. Er v/aren grote zorgen over het sociaal domein en

er is hard gewerkt aan een zach|e landing. Dat lijkt gelukt, wel met enkele klachten en opmerkingen van

preventief huisbezoekers. In Hilversum krijgt men altijd wat men nodig heeft en daarmee complimenteert
zij de ambtenaren, die het niet makkelijk hadden met veranderende regelgeving, vragen en zorgen van

mensen. Wel moet er extra gewerkt worden aan informatie, communicatie en advies aan inwoners, ook op

het gebied vaîzorgen welzijn. De ambitie van het college mag wat betreft de SP flink groter. Zij is bltj
met het afschaffen van de wachttijd van vier weken, hoewel zij vandaagbericht kreeg dat de regel ook
geldt voor mensenjonger dan 27 jaar. Zij verzoekt het college om uit te zoeken ofdat zo is. Spreekster is

blij met het voomemen van het college de termijn waama een langdurigheidstoeslagaan minima verstrekt
wordt verkort wordt ror 3 jaar.

Verder is zij blij met de erkenning van de noodzaak om meer in sociale huurwoningen en

maatschappelijke opvang te investeren. Het moet beter en dat is ook beloofd. De maatschappelijke opvang

vraag! alle aandacht . Zijbretgl daarom de motie van de SP over maatschappelijke en crisisopvang nog

eens onder de aandacht.
De ambitie voor MKI|'ers en zzp'ers is goed en ook daarover brengt zlj een motie van de SP en de

VVD onder de aandacht die destijds is blijven liggen en opdracht geeft om een visie voor hen uit te
werken. Wellicht kan het college die motie voor het eind van het jaar nog eens opnemen.

De gemeente investeert in buurten en wijken enzet de burgers centraal. Wijkopbouwwerk en
jongerenwerk is daarvoor van belang. De SP vindt het nodig om het jongerenwerk een impuls te geven.

Jongerenwerkers wagen daarom en de wijkagenl zeg! dat er overlast is in de Bloemenbuurt. 40 tot 80
jongeren zoeken daar een plek. Zij dient namens alle partijen het volgende amendement in over de
jongerenbus.

"De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 1 woensdag24 juni2075;
overwegende dat:
. in #jonginHilversum staat dat het jeugd-jongerenwerk outreachend, vraaggericht,

vindplaatsgericht en laagdrempelig en flexibel moet werken;
. een jongerenbus een bewezen effectief instrument is en er maar één bus in Hilversum

beschikbaar is;
. er op dit moment in de Bloemenbuurt oost 'problemen' en rondom het Ooievaarplein

jongeren zijn die soms overlast veroorzaken en die zeker in de Bloemenbuurt nergens

terecht kunnen. Bevestigd door jongerenwerkers en bekend bij de politie en andere

organisaties;
. het opvangen en begeleiden van (overlast) gevende groepenjongeren bijdraagt aan de

leefbaarheid in buurten en wijken en aan de ontwikkeling van jongeren;

besluit:
. toe te voegen aan het raadsvoorstel in paragraaf 7 .2 in tabel 4 :

bedragen x€ 1.000

ref progr onschrijving lasten

11 4 jongerenw erk project jongerenbus 50

toe te voegen aan het raadsvoorstel in paragraaf 7 .2b1j de toelichtingen op tabel 4
I 1 . Jongerenwerk project jongerenbus

a
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De gemeente Hilversum heeft in diverse nota's waaronder de Wmo-nota en

#jonginllilversum gekozen voor outreachend, waaggericht, vindplaatsgericht,
laagdrempelig en flexibel werken; een jongerenbus is een bewezen effectief instrument; op
dit moment is er één jongerenbus voor Hilversum beschikbaar terwijl er meerdere groepen
jongeren in bloemenbuurt Oost en rondom het Ooievaarplein zich roeren. Een tweede
jongerenbus project kan bijdragen aan het verminderen van overlast in deze (en eventueel
andere buurten) en geeft een impuls aan het jongerenwerk;

en gaat over tot de orde van de dag."
(Amendement A l5l13 van de SP, D66, de VVD en de PvdA)

Mewouw REMMERS ondersteunt het amendement en is verheugd over het door de SP

onderschrijven van het belang van Versa bij het organiseren van de jongerenbus. Nu moet de wethouder
dat nog doen.

Mevrouw VERWEIJ is blij met de steun van Groenlinks. Versa heeft een grote rol en is de enige
organisatie die het jongerenwerk doet.

Het doet haar genoegen dat het college heeft besloten om extra te investeren in informatie en

advies. Er zal een informatietraject worden gestart om alle regelingen op websites te verbeteren.
De kokosnootmotie M l5l17 van de VVD en Hart voor Hilversum zal zlj steunen, evenals de

moties over garanties woningbouw en de struikelstenen. Herdenken doet men op een zichtbare manier,
maar men moet ook bedenken dat dat soort dingen nooit meer mag gebeuren. Het gaat ook om het
bewustzijn dat herdenken gebeurt om zich te bedenken dat men bepaalde dingen niet meer wil.

De heer HASELAGER herirurert aan de start van de decentralisaties in20l4, waarover de raad
veel heeft gediscussieerd. Daarover zijn veel complexe stukken naar de raad gestuurd. De zachte landing
heeft plaatsgevonden. De wethouder communiceert nu op een wij creatieve manier met de raad, ook over
de wijze waarop klachten bij ambtenaren en de wethouder ingediend kunnen worden en dat waardeert de

PvdA-fractie. Hij hoopt dat die wijze van oplossingen vinden kan worden voortgezet, omdat hij die als
prettig heeft ervaren.

De ramp met de MH 17 heeft de gemeente Hilversum heel erg getroffen. Het college en in het
bijzonder de burgemeester zijn op een bijzondere wijze opgetreden en daaraan wil ook hij bij behandeling
van de jaarstukken refereren.

De inhuur is volgens hem veel te hoog en ook blijkt er sprake Te zijn van payrolling, waar hij
ontzettend tegen is. Aan payrollingzou de gemeente niet moeten willen meedoen. Daarom roept hij de

wethouder P&O op de inhuur te minimaliseren en payrolling uit te bannen.
De gemeente heeft geld over op schuldhulpverlening, lTouwenopvang, het Keerpunt, de Wmo, het

minimabeleid en participatie ter hoogte van€ 1,4 miljoen. Op 23juni jl. heeft wethouder Jaeger

aangegeven dat de PvdA gelijk had op het gebied van schuldhulpverlening en dat van onderbesteding geen

sprake zou moeten zijn.
Mewouw WALTERS beaamt dat er € 73.000,- op schuldhulpverlening over is waamaar wellicht

moet worden gekeken. 37Yo van mensen die in Hilversum met een uitkering heeft te maken met
problematische schulden en wordt niet geholpen. Dat kan beter.

De heer HASELAGER kondigt aan alle vanavond ingediende moties en amendementen te zullen
steunen en spreekt zijn dank uit aan de dames Walters en Verweij en de heer Streutker die hebben
nagedacht over het inzetten van het onderbestede geld.

Hij verwacht dat alle moties en amendementen zullen worden aangenomen, waardoor het college
met huiswerk de zomer zal ingaan.

De heer STREUTKER dankt het college en de ambtenaren voor het opstellen van de jaarrekening,

die leesbaar en overzichtelijk is en goed inzicht geeft in de al dan niet gerealiseerde doelstellingen en

financiële consequenties daarvan. Ook met het rekeningresultaat is het CDA best tevreden: een ruim
overschot en stabiliserende schulden. Een groot deel van het overschot komt door incidentele meevallers,
zoals tussentijdse winstnemingen op grondexploitaties, verkoop van niet strategisch bezit en

onderbenutting van diverse budgetten in het sociaal domein. Structureel ziethel college zichnog voor een

enoffne opgave gesteld. In de komende jaren moet nog ruim € 8 miljoen bezuinigd worden v/aarvan slechts

€ 1,5 miljoen in 2015 is gevonden. Het is een goede aanzeT, maar daarmee is men er nog lang niet. Uit de
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komende jaren in het sociaal domein te ontstane tekorten blijkt wel dat de komende jaren voorzichtigheid
is geboden. Een positiefjaarrekeningresultaat is mooi om de algemene reserve op te hogen om in de

toekomst een goede financiële positie van de gemeente Hilversum te kunnen realiseren. Er is echter geen

reden om te jubelen en zeker niet om het rekeningresultaat te verjubelen.
Niet alle vragen van het CDA zijn echt beantwoord en hij waagt aandacht voor het vinden van een

oplossing voor de bespreking. Wellicht kan de griffre het CDA daarbij behulpzaam zijn.
In het sociaal domein komt er steeds meer aandacht voor het uitgangspunt meedoen naar

veÍnogen. Er zijnmooie resultaten bij de arbeidsmarkt en maatschappelijke plaatsingen. Het CDA wil nog
meer focus aanbrengen op het sociaal domein door recruiters toegang te geven tot het netwerk van de

wethouder. De waag is of dat daadwerkelijk heeft geleid tot extra plaatsingen in de reguliere
werkomgeving.

Jongereninitiatieven blijven achter. Er is sprake van een structurele onderuitputting van het
budget. De waag is wat de wethouder gaat doen om jongeren uit te dagen om initiatieven te ontplooien.

Bij welzijn enzorgwas er in2074 veel aandacht voor de transitie en de transformatie. Er zijn
complimenten voor de gemaakte keuzen. Er is gekozen voor de zachte landing, waarbij maatwerk het
uitgangspunt is. Grote escalaties hebben zich niet voorgedaan, maar hij wacht de evaluatie af. Het college,
het zorgveld en ambtenaren hebben heel hard gewerkt om alles op tijd af te krijgen en het CDA spreekt
haar waardering daarvoor uit.

Bij het beheer van de openbare ruimte vraag! hij aandacht voor onderhoud, omdat Hilversum een

groene gemeente moet blijven. De mensen van de groenvoorziening hebben een geweldige expertise en

knowhow over het groen opgebouwd en hen draagt hij een warm hart toe.

Het CDA steunt het college volop in het beleid om samen met bewonersinitiatieven aan een

duurzamer Hilversum te werken en daarvoor moet er dan wel blijvende aandacht zijn.
Hij waagt aandacht voor restauratie en herontwikkeling van het omroeperfgoed en de vele

kerþebouwen die Hilversum rijk is. Hergebruik is een vorrn van duurzaamheid waarbij deze iconen
blijvende waarde houden voor het Hilversumse dorpsgezicht.

De heer DE WIT vraag| of het CDA bereid is om geld in duurzaamheid te steken, omdat dat er nu
daarvan te weinig is.

De heer STREUTKER heeft gepleit voor het uitvoe¡en van het door de raad vastgestelde
duurzaamheidspro gramma. Daarmee hangen financiële consequenties samen.

Hij spreekt zorg uit over conìmunicatie in Hilversum, met name binnen het sociaal domein.
Communicatie is een prachtig instrument om de afstand tot de burger te verkleinen en verandertrajecten te
faciliteren. Hij meende bij de commissiebehandeling een toezeggingvan de wethouders Klamer en Van
der Want te hebben ontvangen over het alsnog uitvoeren van een aantal voorgenomen doelstellingen over
communicatie . Omdat die toezegging als zodanigniet tot een aangepast voorstel heeft geleid dient hij
mede namens de SP, de PvdA, Leefbaar Hilversum, de VVD en D66 het volgende amendement in:

"De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 24 jwi2015;
overwegende dat:
o de op diverse beleidsterreinen geformuleerde communicatie ambities in 2014 niet

uitgevoerd of behaald zijn;
o de daartoe beschikbaar gestelde budgetten niet zijn uitgegeven;
o de resterende middelen in het huidige voorstel terugvloeien naar de algemene reserve;

o communicatie een belangrijk middel is om bewustwording te generen bij een beoogde
doelgroep;

o inwoners van Hilversum de communicatie en voorlichting vanuit de gemeente met slechts
een 6,6 beoordelen;

o in tijden van verandering communicatie karVmoet leiden tot een versnelling van processen;

o er veel behoefte is aan heldere en goede communicatie in tijden van veranderingen en

daartoe een gedeelte van het rekeningresultaat dient te worden aangewend;
besluit:
het concept besluit te wijzigen als volgt:
toe voegen aan de tabel bij beslispunt 3:
Programma 4: (Welzijn en zorg) €108.000,- 'communicatie'
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Toelichting:
dit bedrag dient te worden ingezet voor:
o een enquête onder huisartsen (met oog op het nieuwe welzijn);
o een duidelijke website ter ondersteuning van de mantelzorgers;
o een bewustwordingscampagne in buurten ter ondersteuning van een integrale benadering

buurt, welzijn enzorg;
o ondersteuning transformaties in het sociaal domein."
(Amendement A 15/15 van het CDA, de SP, de PvdA, Leefbaar Hilversum, de WD en D66)

De heer KASTJE is van mening dat2014 een lastig jaar was, omdat het nieuwe college daarop

moeilijk af te rekenen is. Het is dus een beetje een overgangsjaar. 2014 stond in het tekenen van de hausse

aan voorbereidingen op het sociaal domein, die eigenlijk best goed zljn gedaan Dat is ook een compliment
waard. De discussie over incidentele meevallers is er, maar the proof of the pudding over dit college moet

nog komen.
Evenals in 2013 is er een onderschrijding op het minimabudget. Geld voor die doelgroep blijft

liggen. Dat is onwenselijk en daarom ondersteunt hij de motie van Hart voor Hilversum en de PvdA van

harte.
De inwoner geeft de gemeente een waarderingscijfer van 6,7 voor dienstverlening en de gemeente

wil zelf naar een 7,5 toe. Daarom wil hij een concrete toezegging over hoe naar da| cijfer in de tweede

helft van 2015 wordt toegewerkt.
Medewerkerstewedenheid is zeker gezien de hele overgang met de decentralisaties belangrijk en

het laatste onderzoek daamaar stamt alweer'ùit2012. Gezien de reorganisatie die pas heeft plaatsgevonden

roept hij op om in de tweede helft van 2015 een medewerkerstevredenheidonderzoek uit te voeren.

Vervolgens vraag! hij aandacht voor het groene profiel van de gemeente. Een duizendbomenplan

dient hij volgende week in.
Verder informeert hij naar de totale ontwikkeling van het landgoed Monnikenberg.
Leegstand in het centrum is een aantal keer aan bod geweest en is nog steeds een probleem wat

betreft de detailhandel. Het vorige college heeft een leegstandsaanpak en een leegstandsmonitor

aangekondigd die hij niet terugziet. Daarover wil hrj de wethouder iets geruststellends laten zeggeî. Na de

zomeÍ komt Groenlinks met een initiatief betreffende het bestrijden van leegstand.

Tot slot complimenteert hij het college dat dit jaar meer geld uittrekt voor het GNR. Dat geld is

overigens wat hem betreft niet limitatief.

Mewouw VREUGDENHIL-DE BLÉCOURT is positief over de start van de decentralisaties, de

betere beheersing van het huishoudboekje, de verbetering van de interne administratieve organisatie en het

besluit om een groot deel van het resultaat toe te voegen aan de algemene reserve. Er is meer aandacht

voor de gemeentelijke schuldenpositie. De ChristenUnie ziet uit naar de aangepaste notitie met een

stresstest.
Een zorg en aandachtspunten betreffen de schuldenpositie. Daarover is zij toch iets minder

optimistisch dan het college en daarvoor zal de ChristenUnie van tijd tot tijd en onder andere bij de

Kadernota aandacht blijven vragen.
Zlj zal scherp blijven over de verantwoording wat betreft het sociaal domein en de

informatiebeveiliging. Dat geldt ook voor het minimabeleid. Overhouden van geld op dit gebied is alleen
positief als alle mensen in armoede gebruik hebben kunnen maken van extra voorzieningen. Dat is helaas

nog niet het geval en daarom ondersteunt zij de motie die daarover gaat.

Burgerparticipatie gaalvaakalleen over het opkomen voor eigenbelangen. Inwoners zouden ook
alert kurmen zijn op participatie van medebewoners en hen begeleiden naar het sociaal plein. Geld
overhouden op de post communicatie is niet verkeerd, maar wel als te veel Hilversummers nog onbekend

zijn met de mogelijkheden die het sociaal plein biedt en de site van de gemeente Hilversum nog te veel

onduidelijkheden kent. Landelijk zijn er veel zorgen over de nieuwe wetgeving. Een juiste informatie leidt
ertoe dat mensen in beeld hebben waarover ze zich al dan niet zorgen moeten maken.
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De ChristenUnie had gewaagd om een toelichting op een zeer wollige zin op pagina 22, waannhet
college uitspraken doet over zijn toekomstige handelen. Zlj wil dat het college concreet opschrijft wat het

wel en niet wil. Met cryptische omschrijvingen laadt het college de verdenking op zich dat het na

besluitvorming door de raad zijn eigen gang gaa|. Zlj wil echter voorkomen dat het college en de raad

verdwalen in dergelijk taalgebruik. Uiteindelijk kan het college effectiever opereren als het dergelijke
teksten in de toekomst vermijdt, te beginnen met de zin opbladzijde 22.

De heer ROOS zie..in de Jaarrekening2}l4 nog de duidelijke hand van het vorige college. Wel
springt een aantal onderwerpen eruit die als les of waarschuwing voor 2015 kunnen dienen. De
jaarrekening laat een resultaat van € 7,4 miljoen zien. Vast staat dat dit resultaat tot stand is gekomen door
budgetten die voor een bepaald doel waren gereserveerd, maar daaraan nieT. zijn uitgegeven. Dat doet

afbraak aan de glans van het resultaat. De raad moet aankunnen op het opmaken van het budget, met name

waar het gaat om de sociale budgetten. Er zijnbelangrijke zorgtaken van het Rijk naar de gemeente

overgegaan en de gemeente moet daaraanvan nu af aan nu alle aandacht geven en zorgen dat de budgetten

volledig ter bestemder plekke komen. Het gaat ook om prioriteiten stellen. Hem bereiken nu al signalen

vanuit het sociaal domein dat het accent bij keukentafelgesprekken op bezuinigingen ligt. Een medewerker

van de gemeente zoekt een op leeftijd zijnde mevrouw op die drie uur per week huishoudelijke hulp van de

gemeente ontvangt. Haar wordt te kennen gegeven dat het allemaal een beetje minder wordt, zij toegaat

naar 1,5 huishoudelijke hulp per week gaat en zij nog lang niet vervuilt. Tegelijkertijd zijn er 10 extra

media-ambtenaren aangesteld die bij elkaar € 1 miljoen kosten. Dat geld had wat betreft Hilversuml naar

de thuiszorg moeten gaan.

Hij gaat ennee akkoord om jaarlijks 30Yo van het overschot direct aan te wenden voor
schuldreductie. De wethouder komt over de schuldpositie met een separate brief en hopelijk geeft die meer

duidelijkheid. De Jaarrekening 2015 wordt echt een prestatie van het huidige college. Met de

onderliggende stukken stemt hij vanavond in.
Het voorstel van de VVD en D66 om in Hilversum in de komende periode 750 struikelstenen te

plaatsen ter nagedachtenis van de weggevoerde en vermoorde Joden vindt hij het hoogtepunt van de

avond. Het is een gedenkwaardigplan dat nu al de nodige emoties oproept, ook bij hemzelf. Het project is

niet alleen maar bedoeld als een project om te herdenken en namen weer terug naar Hilversum te brengen.

Een mens is namelijk pas echt vergeten als zijn naam is vergeten. Het project is ook een waarschuwing aan

deze entoekomstige generaties over waar discriminatie en antisemitisme toe kunnen leiden. Antisemitisme
is de boktor in het fundament van de samenleving en moet met alles wat in mensen zit bestreden worden.

Wat destijds is gebeurd kan namelijk zo weer gebeuren. }Jij zal elke wethouder of burgemeester hinderlijk
volgen en ter verantwoording roepen als zij de ernst daarvan niet inzien. Hij dankt de heren Scheepers en

Göbbels voor hun inzicht en respectvolle houding die zo nadrukkelijk tot uitdrukkink komt in het plan
voor de struikelstenen. Vanwege zijn persoonlijke betrokkenheid bij het struikelstenenproject zalhij zich
daarover van stemming onthouden.

Mevrouw KOOLOOS vindt de jaarstukken helder leesbaar en stelt dat bijna € 7,5 miljoen een

mooi rekeningresultaat is, dat aan het vorige college te danken is. Het past dus niet dat het huidige college

zich daawoor op de borst slaat. Eind vorig jaar kwamen de accountant en de Rekeningencommissie met

kritische aanbevelingen, onder meer dat de interne controle te wensen over liet en dat vooral goed gekeken

moet worden naar de risico's in het sociaal domein. Die zorgdeelt zij. Er zijnverbeterpunten in het

huidige financieel beleid, onder andere dat realistischer moet voor het verkrijgen van een gezond

financieel beleid. Het college is zeer prestigieus en heeft veel mooie ideeën, zoals een Centrumvisie. Het
college wil voor het centrum € 10 miljoen uittrekken, maar € 1,5 miljoen voor de Kerkbrink en bijna € 4

miljoen voor het Langgewenst is veel. Persoonlijk heeft zij liever haar huishoudboekje op orde. Eerst moet

men dus de dingen doen in volgorde van belangrrjkheid. Zij geeft er de voorkeur aan om vooral te kijken
naar het sociaal domein. De kosten daarvan kunnen oplopen tot €10 miljoen tot € 11 miljoen.

Er zljnnog meer te financieren kostenposten, zoals het mooie project Anna's Hoeve. Het gaat

zeker om € 35 miljoen aan voorfinancierring en de mogelijk tot € 11 miljoen oplopende tekorten in het

kader van de BUlG-gelden. Ook is er het risico van een hogere ren|e. Zlj wil daarom realistisch zijn.
De heer SCHEEPERS vraagt of mewouw Kooloos het al heeft over de kademota.

Mewouw KOOLOOS heeft inderdaad daarover al lang nagedacht. Het gaat haar erom dat er in
2074 eenprachtig jaarresultaat is van bijna € 7,5 miljoen dat niet aan het huidige college te wijten is, maar
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aan het vorige college. Op incidentele meevallers kan men niet bouwen. Men moet niet vergeten dat er
ga|enzijnte dichten, waardoor er vooruit moet worden gekeken. Geld moet niet aan leuke dingen
uitgegeven worden. Eerst moet worden betaald wat noodzakelijk is.

Het is positiefdat het college zijn prognose gaat aanpassen, dat het de afspraken over
schuldpositie gaa| bijstellen en daartoe maatregelen neemt om de trend te breken.

Verder zljn er de PM-posten voor UPC en de afkoop van grondwatervervuiling, onder andere van
Anna's Hoeve. De gemeente zal dus bedragen moeten betalen.

Door de genoemde tegenvallers loopt de gemeente een risico en zal er behoefte aan nieuw geld

zijn. Het positieve resultaat over 2014 bestaat voornamelijk uit een aantal incidentele meevallers en het is
nog maar te bezien of die er in 201 5 zullen zijn. De enige manier om de financiële positie volgens haar te

verbeteren zalbentinigenzljn, wat heus niet altijd leuk is. }let zal dan niet meevallen om in 2017 en2018
ook een positief resultaat te bewerkstelligen. Voor 2015 tot en met 2019 is er ook een negatieve
inschatting, die te lezen is in de meicirculaire. Zij wll een en ander niet ten koste laten gaan van
kwetsbaren of de ozb-tarieven verhogen. Plannen zijn fantastisch, maar moeten wel verantwoord zijn. Ook
moet de gemeente aan de slag met minder leuk werk. Het is nodig na te denken over realístisch financíeel
beleid. Daarom dringt zljblj de kademota aan op een stevige en realistische aanpak van de dreigende
tekorten.

Spreekster is niet alleen maar negatief over de j aarstukken, omdat zij blij is over het positieve
resultaat. Ook prijst zij de voortvarende houding van het college. Zlj maaklbezwaar tegen de irrealistische
verwerking van de genoemde reserve- en risicoposten in de balans. Daarom stemt zij tegen de jaarstukken,

maar steunt zij wel alle moties en amendementen.

De VOORZITTER schorst de vergadering

Schorsing

De VOORZITTER heropent de vergaderring.

De heer JAEGER (wethouder) noemt het jaarrekeningresultaat van € 7,4 miljoen, dat € 4,7 miljoen
positiever is dan verwacht. Het college en de raad zijn daarmee blij, maar htj wil het resultaat tegelijkertijd
relativeren. Er zijn structureel lagere kosten, maar een groot deel van het resultaat betreft eenmalige
meevallers en niet uitgevoerde plannen. Men kan dus tevreden zijn over het voorliggende resultaat, maar
dat geeft geen aanleiding tot een juichstemming. Daarom is voorgesteld om de positieve resultaten niet te
verjubelen, maar om die te laten terugvloeien naar de schatkist, met uitzondering van het GNR, die het
college een wann hart toedraagt.

Het resultaat geeft aanleiding om positief te zijn over de mate waarop de gemeente klaar is voor de

nieuwe taken en de stormachtige jaren die zlj tegemoet gaat op het gebied van het sociaal domein. Dat
betekent ook een antwoord geven op de prangende vraag over het in lijn brengen van financiële
degelijkheid met investeringen. Tot op heden vindt het college dat het slaagt in die ambitie, wat ook
cijfermatig aangegeven kan worden. Het college is zich echter bewust van de primaire opdracht om
degelijk met het geld om te gaan. Het spanningsveld tussen investeringen en financiële degelijkheid is een

constante afweging die het college maakt. Er zljnvoorbeelden dat brj het iets strakker zijn op financiën de

uitvoering aan kwaliteit kan winnen.
Het doet hem genoegen afgelopen week uitgebreid over de schuldennotitie met de commissie te

hebben gesproken. Er is feedback gekregen en er zijn suggesties gedaan. De zomervakantie wordt
gebruikt om antwoorden op vragen na te zoeken. Na de zomervakantie wordt het debat over de schulden
voortgezet. De commissie onderschrijft dat er op dit moment geen acute schuldencrisis is.

Mevrouw WALTERS vraag! of het klopt dat de omvang van de gemeentelijke schuld licht is
gestegen.

De heer JAEGER (wethouder) beantwoordt die waag zowel ontkennend als bevestigend. De
langlopende schuld is gedaald, maar de kortetermijnschuld is gestegen. Gezien de potentiële inkomsten is
de schuldenlast in totaliteit niet gestegen. Over een aantal maanden volgt vanuit het BBV en de VNG een

definitie ten behoeve van de berekening van de gemeentelijke schuld.
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Het college gaat de innovatieplatforms iTTrovator, iZZovator en ilocator anders benaderen en

hun financieringswijze wljzigt. De raad spreekt ook over een regionale samenwerkingsagenda en als die na

de zomervakantie wordt vastgesteld moet daar ook financiering tegenover staan.

Mewouw WALTERS begrijpt het geld voor de regionale samenwerkingsagenda, maar wil geen

geld naar de Economic Board laten vloeien.
De heer JAEGER (wethouder) begrijpt de gedachte dat er geen geld moet zijn voor praatclubjes.

Het college probeert om transparantie te betrachten, wat op een aantal plekken alte zien is. Die
slag is niet op alle plekken tegelijk te maken, maar hij belooft op dat gebied beterschap.

Wat betreft onbenutte reserves (kokosnoten) betreurt hij het dat de heer Scheepers denkt dat hij
extra motivatie nodig heeft om kokosnoten te gaan zoeken. Die wil in augustus de stofkam daardoorheen

laten gaan, maar dat vindt hij niet realistisch. Dat overzicht zegl.hij wel in het najaar toe.

De heer SCHEEPERS begrijpt dat de timing wat kort dag is, maar hoopt en gaat ervan uit dat de

wethouder geziende enorme bedragen waarom het gaat al met het onderwerpbezig is. De begroting wordt
vastgesteld in november en voor de beeldvorming is het handig om het overzicht van kokosnoten eind
oktober voorhanden te hebben.

De heer JAEGER (wethouder) gaat daarvoor heel ergzijnbest doen.

Wat betreft de leegstandsproblematiek meldt hij dat er op zeer korte termijn vier nieuwe winkels
in de Bussummerstraat komen, waarvan twee in het kader van 'Win een winkel'. Het college is in de

praktijk ook druk bezigmet het bestrijden van leegstand. Het acquisitieverrnogen voor het centrum wordt
versterkt en daarover komt het college direct na de zomervakantie met de raad te spreken.

Er zijn, in tegenstelling tot wat de heer Roos zeg!, geentien media-ambtenaren aangenomen. Uit
de bestaande capaciteit zijn negen mensen - overigens geen negen fte - wijgemaakt die zich specifiek op

de media richten. Er is dus geen extra geld geïnvesteerd in ambtenaren.
Mevrouw WALTERS informeert of het happy hour wel of niet bestaat.

De heer JAEGER (wethouder) heeft dat nog niet meegemaakt.

De heer VOORINK (wethouder) vertelt dat de overschrijding op 'Slank en hoogwaardig' te wijten
is aan het versneld begeleiden naar werk van medewerkers. De reserve daarvoor is tegelijkertijd met

hetzelfde bedrag afgenomen.
Mevrouw WALTERS begrijpt dat,maar het is wel een overschrijding van C224.000,- waarover

geen informatie van het college te lezen was.
De heer VOORINK (wethouder) belooft daarop beterschap en wil vaker met de raad over de

organisatie spreken, bijvoorbeeld naar aanleiding van het onderzoek van de Rekenkamer naar 'Slank en

Hoogwaardig.' De externe inhuur moet naar 70o/o gaan, maar er kunnen goede redenen zijn om meer in te
huren, bijvoorbeeld voor de decentralisaties.ll,TVo vindt hij ook uitstekend te verdedigen. Voor het eerst

is het percent age aan externe inhuur duidelijk zichtbaar gemaakt, wat hij vorig jaar heeft beloofd.
De waardering voor dienstverlening moet naar een -/,5 toe.
De heer HASELAGER wijst erop dat de wethouder al een aantal maal is verzocht om de dialoog

met de raad te zoeken.
De heer VOORINK (wethouder) vindt ambtenaren het grootste kapitaal van de gemeente. Hij is

trots op de organisatie en wil ook zo min mogelijk van payrolling gebruik maken, dat echter wel een nuttig
instrument is. Hrj gaat nadenken over het verder versterken van de organisatie.

De heer HASELAGER wil graag een datum voor de begrotingsbehandeling lvaarop het college

met de raad in gesprek staat.
De heer VOORINK (wethouder) zal in overleg met de gnffie en de Agendacommissie een

agendavoorstel doen.
Hrj wil minder bureaucratie en meer dat bewoners zelf zaken kunnen regelen via de gemeentelijke

website. Het gaat om helder communiceren.
Het college is buitengewoon geroerd hoe de raad over het amendement over de struikelstenen

heeft gesproken en hij kan zich daarbij aansluiten. Het college ondersteunt het amendement A 15176 van
de VVD en D66 van harte.

De VOORZITTER schorst de vergadering.

Schorsing.
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De VOORZITTER heropent de vergadering.

Mevrouw VAN VROONHOVEN-KOK (wethouder) wilde de commissie in de

commissievergaderíng wel antwoorden op wagen over de achtervangregeling. Het onderwerp verdient
echter een gedegen debat met de raad, omdat zljhe| gevoel heeft dat er een informatieverschil is tussen
haar en de raad. Zlj wil daarom na de zomer daarover uitgebreid van gedachten wisselen. Zij stelt voor de

motie over de achtervangregeling tot die tijd aan te houden. Hilversum heeft de gevolgen van de kwestie
Vestia niet ondervonden dankzij het vangnet met achtergestelde leningen. Hilversum is 8" of 9" achtervang
en er is dus sprake van een gedegen vangnet.

Mevrouw WALTERS heeft niet het gevoel van een informatieachterstand, maar stelt dat de

wethouder niet heeft gekeken hoe andere gemeenten het doen en welke voorwaarden aan een achtervang
verbonden moeten worden. Zij ziet niet waarom de motie moet worden aangehouden.

Mevrouw VAN VROONHOVEN-KOK (wethouder) wil graag over het onderwerp in debat gaan

en verklaart zich bereid om te bezien of aanpassingen nodig zijn. Naast Hilversum hanteren andere
gemeenten hetzelfde beleid.

De heer HASELAGER meent dat de wethouder de motie als ondersteuning van haar beleid kan
zien.

Mevrouw VAN VROONHOVEN-KOK (wethouder) wil niet beloven met vier grote steden in
gesprek te gaan en voor I september met nieuw beleid te komen. Zij wil het onderwerp met de raad heel
gedegen benaderen.

Mewouw WALTERS lijkt het handig om wel voldoende informatie te hebben en wijzigt het
gestelde achter het vierde bolletje van de motie M 15/16 in die zin dat er na de zomer moet worden
gekeken of er nieuw beleid nodig is. Wel draagt de motie op informatie aan te leveren als de discussie na

de zomer plaatsvindt.
Mewouw VAN VROONHOVEN-KOK (wethouder) wil eerst bespreken wat de raad wil en niet

op de bonnefooi met andere gemeenten praten.
De heer SCHEEPERS memoreert dat de raad anderhalf jaar terug ten overstaan van toenmalig

wethouder Rensen zorgeî over het onderwerp heeft geuit. De garanties zijn er om een systeem in stand te
houden en zijn niet gratis. De verhouding is reden om het debat op basis van dejuiste feiten aan te gaan.

Informatie bij andere gemeenten opwagen lijkt hem een goede basis om het gesprek met de raad te voeren.
Mewouw VAN VROONHOVEN-KOK (wethouder) wil nader met de raad over de achtervang van

gedachten wisselen. Wellicht moet het beleid veranderen gezien de nieuwe rol van de woningcorporaties
en dat onderwerp wll zij na de zomer bij de kop pakken.

Mevrouw WALTERS wil de toezeggingziendat de wethouder na de zomer met de raad praat over
achtervangconstructies en dan haalt zij het gestelde achter de vierde bullet van motie M 15/16 weg.

Mevrouw VAN VROONHOVEN-KOK (wethouder) vervolgt dat de onderhandelingen ove¡ de
grondwatervervuiling met de provincie opgepakt kunnen worden. De bedoeling is dat gemeenten in het
Gooi het risico afkopen, zodat er een soort verzekeringspot ontstaat. Calamiteiten kunnen daarmee

afgekocht worden. Het onderwerp ziet zlj niet als een risico. De gemeente is niet verplicht om te
onderhandelen en af te kopen. Eventueel zou dat wel wenselijkzijn. Zij ontraad| motie M 15/15 van Hart
voor Hilversum en Leefbaar Hilversum die over het onderwerp is ingediend.

Mewouw WALTERS beaamt dat de wethouder niet hoeft te onderhandelen, maar dan ligt het
risico van vervuiling bij de gemeente, wat financiële consequenties heeft. Als beide mogelijkheden
financiële consequenties hebben lijkt het handig omze met de accountant te bespreken en het punt
eventueel in de risicoparagraaf op te nemen. Zlj wll de wethouder met een voorstel over afkoop of met een

stand van zakennaar de commissie aten komen.
Mevrouw VAN VROONHOVEN-KOK (wethouder) kan niet aangeven of zij op 1 november al

duidelijkheid kan geven, omdat zij ook aftrankelijk is van andere gemeenten.

De heer DE WIT vindt het meest relevant dat de wethouder de raad in het najaar informeert over
de stand van zaken, zodat de motie overbodig is.

Mewouw VAN VROONHOVEN-KOK (wethouder) zeg! dat graagtoe. Zlj zal de raad in de

discussie meenemen.
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De heer HASELAGER geeft aan dat de wethouder niet knorrig hoeft te zijn als de raad een motie
indient, omdat dat ook bij de politiek hoort.

Mewouw WALTERS herinnert zichdat de wethouder eerder woeg om een motie over het KRO-
eiland aan te houden en dat is haar niet goed bevallen.

De heer VAN DER WANT (wethouder) zeglharTelljk dank voor het proces met betrekking tot de

decentralisaties, wat alleen kon door ondersteuning en de goede samenwerking met partners. Het gaat om
zorginstellingen, ambtenaren, regioambtenaren en besturen in de regio. Nu wordt hard gewerkt aan de

uitvoering van beleid. Betere communicatie is een van de hoofdlijnen, evenals budgetten besteden
'waarvoor ze bedoeld zijn.Debijt zlt hem dus in de uitvoering. Het welzijnswerk staat ter discussie en

daarvoor is een visie in ontwikkeling. Over de reserve voor het sociaal domein volgt in het najaar een

voorstel omtrent de inzet. De raad kan dat eventueel amenderen.
Amendement A 15/15 van het CDA over communicatie ondersteunt het college van harte. Op

communicatie moet het namelijk nog beter. De motie 'Aan het werk' neemt het college over. De

beschikbare middelen moeten worden ingezet waarvoor ze zijnbedoeld.
Amendement A 15/13 over de jongerenbus klinkt sympathiek engaat over outreachend werk. Hij

heeft daarin nog geen goed irzicht. Het welzijnswerk wordt vemieuwd en hij stelt voor dat hij en zijn
collega Klamer de bus meenemen in de afweging voor nieuw beleid. ln september kan de raad daarover
alsnog zijn mening geven.

Mevrouw VERWEIJ heeft uitgebreid met veel jongerenwerkers en jongeren gesproken en

vernomen dat een bus een efficiënt en effectief middel is. De laatste bus is mede door corporaties
gefinancierd. Zij vindt het niet handig om adviezen en wijze tips van professionals in de wind te slaan. Zlj
zeggeîmet de bus verder te kunnen, juist omdat er een probleem is en het gaat om een mobiel middel.

De heer HASELAGER ziet dat de meerderheid van de raad van mening is dat het college de bus
moet aanschaffen.

De heer VAN DER WANT (wethouder) erkent dat het besluit daarover aan de raad is, maar is in
de commissievergadering gevraagd om sober te werken. Hij wil wel een totaalplaatje zien en komt op het
onderwerp terug.

Mewouw VERWEIJ stelt voor aan de slag te gaan met jongerenwerkers om de motie uit te voeren.
De heer VAN DER WANT (wethouder) gaat in op amendement A l5ll7 van Hart voor Hilversum

en de PvdA over participatie nu. Dat voorstel is sympathiek, maar de reserve gaat hij heroverwegen en

daarom wil hij niet vaststellen dat gelden naar het onderwerp moeten toevloeien. De raad spreekt nog met
wethouder Klamer over participatie en hij adviseert niet vooruit te lopen op het totale plan.

Mewouw WALTERS stelt voor het bedrag toe te voegen aan het participatiebudget, omdat het
gaat om 2015, de risico's zijn uitgetekend en bekend is dat er problemen ontstaan.

De heer VAN DER WANT (wethouder) zegfhetzelfde, maar stelt een ander besluít voor: in
oktober bij het collegevoorstel over de inzet van de reserye op het onderwerp terug te komen.

Wat betreft de ontwikkeling van Monnikenberg volgt in het najaar een bijeenkomst over het
ziekenhuis en de ontwikkeling van het gebied. Hij is in overleg met alle betrokkenen en volgt het proces

vaîzeer dichtbij.
De heer KASTJE vindt Monnikenberg een belangrijke ontwikkeling voor de gemeente die een

actieve communicatie veronderstelt. Van het algemeen bestuur van het GNR weet hij wat er gebeurt, maar
niet via de communicatiekanalen van de raad. Hij waagf \ryanneer op dat gebied een inhaalslag mogelijk is.

De heer VAN DER WANT (wethouder) kondigt die in september/oktober 2015 aan.

Mevrouw VERWEIJ weet dat vandaag bekend is geworden dat de staatssecretaris de vier weken
wachttijd voor jongeren onder de 27 jaar ook wil laten gelden.

De heer VAN DER WANT (wethouder) zal die vraag overbrengen aan wethouder Klamer.

Mewouw WALTERS verzoekt de voorzitter de vergadering te schorsen.

De VOORZITTER schorst de vergadering.

Schorsing.

De VOORZITTER heropent de vergadering.
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De heer SCHEEPERS kondigt aan voor amendementen A 15/13 over de jongerenbus en 415/15
over conìmunicatie te stemmen en tegen amendement A 15117, omdat hij die overbodig vindt. Ook stemt
hij tegen motie M 15114 over'Aan het werk'. Ook motie M 15/15 over grondwatervervuiling vindt hij
overbodig. Over motie M 15/16 over de achtervangregeling voor woningcorporaties deelt hij mee die in
stemming te brengen. De motie M l5lI7 over kokosnoten is een extra aanmoediging en daar is hij voor.

Namens de raad dankt hij de griffre voor de verrichte werkzaamheden.

De heer VAN VOORDEN kondigt aandaT de CDA-fractie verdeeld zal stemmen over
amendement A 15/13 over de jongerenbus. Een deel van de fractie volgt de wethouder inzijn redenering
dat welzijn als totaal moet worden bezien.

Mewouw REMMERS geeft een toelichting op het handhaven van amendement A l5l17 over het
aan werk of dagbesteding helpen van mensen. Volgende week praat de raad met wethouder Klamer over
BUlG-gelden en kan geconstateerd worden dat ruim € 700.000,- over te hevelen is (€ 550,000,- uit het
minimabeleid en enkele tonnen uit de Wmo) en minimageld niet wordt ingezet om het tekort uit 2015 te
dekken. Hier ligt een amendement voor met het voorstel om € 658.000,- over te hevelen naar 2015. Als de
raad dat besluit is de discussie volgende week veel eenvoudiger.

De heer DE WIT zal amendement A 15/13 over de jongerenbus niet steunen, omdat die te
prematuur is.

De motie M 15/15 over grondwatervervuilingzal hij niet steunen, omdat de wethouder na de
zomer met een stand van zaken komt, hetgeen hij nu voldoende vindt.

Amendement A 15/13 van de SP, de PvdA, de VVD en D66 over de jongerenbus wordt
elektronisch in stemming gebracht en met 30 tegen 4 stemmen aangenomen, met twee
stemmen van het CDA en de ChristenUnie tegen.

Amendement A 15/15 van het CDA over communicatie over het sociaal domein wordt
elektronisch in stemming gebracht en unaniem aangenomen.

Amendement A 15/16 'Om nooit te vergeten' over de struikelstenen van D66 en de VVD
wordt elektronisch in stemming gebracht en met 33 tegen 0 stemmen aangenomen
(Hilversuml neemt niet aan de besluitvorming deel).

Amendement A l5ll7 van Hart voor Hilversum en de PvdA, Groenlinks en Leefbaar
Hilversum over mensen aan het werk of dagbesteding helpen wordt elektronisch in
stemming gebracht en met 13 tegen 21 stemmen verwolpen, met de stemmen van de PvdA,
Leefbaar Hilversum, Hart voor Hilversum, de ChristenUnie en Groenlinks voor.

Motie M l5l14 van Hart voor Hilversum en de PvdA, Groenlinks en Leefbaar Hilversum
over aan de slag voor minima wordt elektronisch in stemming gebracht en met 29 tegen 5
stemmen aangenomen, met 5 stemmen van de VVD tegen.

Motie M 15/15 van Hart voor Hilversum en Leefbaar Hilversum over
grondwatervervuiling wordt elektronisch in stemming gebracht en met 12 tegen2Z
stemmen verwo{pen, met de stemmen van Hart voor Hilversum, Leefbaar Hilversum, de
PvdA, Groenlinks en Hilversuml voor.

De gewijzigde motie M 15/16 van Hart voor Hilversum en de VVD over achtervang voor
woningcorporaties (vierde bullet geschrapt) wordt elektronisch in stemming gebracht en

unaniem aangenomen.
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Motie M l5ll7 va de VVD over 'kokosnoten' (naar algemene middelen laten toevloeien
van onbenutte reserves) wordt elektronisch in stemming gebracht en met 27 |egenT
stemmen aangenomen,metT stemmen van D66 tegen.

Het voorstel van burgemeester en wethouders over de Jaarstukken2}T{ wordt
elektronisch in stemming gebracht, en met 27 tegen 7 stemmen aangenomen, met de

stemmen van Hart voor Hilversum en Leefbaar Hilversum tegen.

De VOORZITTER sluit de vergadering om22.40w,x.

Aldus vastgesteld in de openbare vergadering van 16 september 2015,

de voorzitter,

P.I. BroertjesP.M.H. van
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